

REPUBLICHE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

REGION DE L'EXTREME-NORD

CONSEIL REGIONAL

SECRETARIAT GENERAL

3



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

FAR NORTH REGION

REGIONAL COUNCIL

SECRETARIAT GENERAL

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N° 008 AONO/CREN/CIPM/2024 DU 26/05/2025 POUR LA SOUSCRIPTION
D'UNE POLICE D'ASSURANCE DE CINQ (05) VEHICULES PICK-UP
(LJ11PABD2RC012213, LJ11PABD1RC012204,
LJ11PABDXRC012203, LJ11PABD7RC011008 ET LJ11PABD5RC011010) ET UNE
MOTO (LF3YCK003PA000408), POUR LE COMPTE DU CONSEIL REGIONAL DE
L'EXTREME-NORD, EN PROCEDURE D'URGENCE, EXERCICE 2025.

FINANCEMENT : BUDGET DE FONCTIONNEMENT DU CONSEIL REGIONAL DE L'EXTREME-NORD

EXERCICE : 2025

IMPUTATION : 670 111

1. Objet de l'Appel d'offres

Dans le cadre de l'exécution du projet suscité, le Président du Conseil Régional de l'Extrême-Nord, Autorité Contractante et Maître d'Ouvrage lance un Appel d'Offres National Ouvert pour la souscription d'une police d'assurance de cinq (05) véhicules pick-up (LJ11PABD2RC012213, LJ11PABD1RC012204, LJ11PABDXRC012203, LJ11PABD7RC011008 et LJ11PABD5RC011010) et une moto (LF3YCK003PA000408), pour le compte du Conseil Régional de l'Extrême-Nord, en procédure d'urgence.

2. Consistance des prestations

Les prestations à exécuter sont reparties en un seul lot. La consistance de ces prestations est détaillée dans les termes de références du présent DAO.

3. Tranches/Allotissement

Les prestations à exécuter sont reparties en un seul lot.

4. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel des prestations est de **dix millions (10 000 000) de Francs CFA**.

5. Délai prévisionnel de couverture

La période de couverture est de douze (12) mois et court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les prestations.

6. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres N° 008 /AONO/CREN/CIPM/2025 est réservée aux Compagnies d'Assurances de droit camerounais installées au Cameroun, remplissant les conditions prévues par la réglementation en vigueur dans les Etats membres de la Conférence Interafricaine des Marchés d'Assurances (CIMA).

La gestion de la ou des polices d'assurances relatives au présent Appel d'Offres sera assurée par _____ [à préciser].

7. Financement

Les prestations objet du présent Appel d'Offres sont financées par le budget de fonctionnement du Conseil Régional de l'Extrême-Nord Exercice 2025.

Le coût prévisionnel des prestations est de dix millions (10 000 000) de Francs CFA, sur la ligne d'imputation budgétaire n°670 111.

8. Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour la consultation est en ligne.

9. Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, un cautionnement de soumission établi par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaines des marchés publics et dont la liste figure dans la pièce 13 du DAO, dont le montant s'élève à **deux cent mille (200 000) FCFA** et valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date limite initiale de validité des offres. L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

10. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables, auprès des Services du Conseil Régional de l'Extrême-Nord (Secrétariat Général) à Maroua, Quartier Djarengol-Pitoaré, Tél : 222 29 01 50/ 222 29 01 51. BP.500, www.cren.cm ou en

ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>.

11. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

L'acquisition de la quittance d'achat du DAO peut être obtenue au auprès de la recette Régionale moyennant le paiement d'une somme non remboursable de **vingt mille (20 000) francs CFA**.

Toutefois, la soumission en ligne est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO.

12. Remise des offres

Chaque offre est rédigée en français ou en anglais.

« APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N° 008 AONO/CREN/CIPM/2024 DU 26/05/2025 POUR LA SOUSCRIPTION D'UNE POLICE D'ASSURANCE DE CINQ (05) VEHICULES PICK-UP (LJ11PABD2RC012213, LJ11PABD1RC012204, LJ11PABDXRC012203, LJ11PABD7RC011008 ET LJ11PABD5RC011010) ET UNE MOTO (LF3YCK003PA000408), POUR LE COMPTE DU CONSEIL REGIONAL DE L'EXTREME-NORD, EN PROCEDURE D'URGENCE, EXERCICE 2025.

FINANCEMENT : BUDGET DE FONCTIONNEMENT DU CONSEIL REGIONAL DE L'EXTREME-NORD

EXERCICE : 2025 IMPUTATION : 670 111

A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement"

Pour la soumission en ligne, l'offre devra être transmise par le soumissionnaire sur la plateforme COLEPS. Une copie de sauvegarde de l'offre enregistrée sur clé USB ou CD/DVD devra être transmise sous pli scellé avec l'indication claire et lisible « copie de sauvegarde », en plus de la mention ci-dessus dans les délais impartis.

Taille et format des fichiers

Pour la soumission en ligne, les tailles maximales des documents qui vont transiter sur la plateforme et constituant l'offre du soumissionnaire sont les suivantes :

- 5 MO pour l'Offre Administrative ;
- 15 MO pour l'Offre Technique ;
- 5 MO pour l'Offre Financière.

Les formats acceptés sont les suivants :

- Format PDF pour les documents textuels ;
- JPEG pour les images.

Le candidat veillera à utiliser des logiciels de compression afin de réduire éventuellement la taille des fichiers à transmettre.

13. Recevabilité des plis

L'offre devra être transmise par le soumissionnaire sur la plateforme COLEPS ou sur tout autre moyen de communication électronique indiqué par le Maître d'Ouvrage dans le DAC au plus tard le 25/06/2025 à 12h00

Pour la soumission par voie électronique, l'offre devra être transmise par le soumissionnaire sur la plateforme COLEPS **ou tout autre moyen de communication électronique indiqué par le Maître d'Ouvrage**. Une copie de sauvegarde de l'offre enregistrée sur clé USB ou CD/DVD doit être déposée dans les services du Maître d'Ouvrage concernée sous pli scellé avec la mention claire et lisible « copie de sauvegarde » et les références du Dossier de Consultation dans les délais impartis. *pour la soumission en ligne, elles seront transmises par voie électronique via la plateforme COLEPS disponible à l'adresse <http://www.marchespublics.cm> ou <http://www.publiccontracts.cm>*

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14. Ouverture des plis

L'ouverture des offres se fera en un temps.

L'ouverture des pièces administratives, des offres techniques et des offres financières aura lieu le _____ à 13h00 par la Commission Interne de Passation des Marchés du Maître d'Ouvrage dans la salle de réunion de la Région-CTD de l'Extrême-Nord à Maroua, Quartier Djarengol-Pitoaré, Tél : 222 29 01 50/ 222 29 01 51,

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprise.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois-(03) mois à compter de la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

En cas d'absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis après un délai de 48 heures accordé par la Commission, l'offre sera rejetée.

15. Critères d'évaluation

15. 1 Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentiels. Ils ne doivent pas faire l'objet de notation. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

Il s'agit notamment :

- de l'absence du cautionnement de soumission à l'ouverture des plis ;
- de la non production au-delà du délai de 48h après l'ouverture des plis, d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente (excepté le cautionnement de soumission).
- des fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou des pièces falsifiées ;
- de l'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des marchés au cours des trois dernières années ;
- du non-respect du format de fichier des offres pour les soumissions en lignes ;
- l'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière ;
- de l'absence d'agrément ;
- d'une note technique inférieure à 15 points sur 21 requis pour offres techniques;
- de la présence d'informations financières dans l'offre technique;
- du non-respect du tarif minimum officiel obligatoire (RC automobile);
- de la mise sous administration provisoire ou de redressement du soumissionnaire par la CIMA ;
- de la non-conformité du mode de soumission ;

- de l'absence d'un élément de l'offre financière (la soumission, les BPU, le DQE) ;
- de l'absence de la charte d'intégrité datée et signée ;

NB : En fonction de la spécificité de la prestation, d'autres critères pertinents pourront être ajouté lors de l'élaboration des DAO.

15.2. Critères essentiels

Les critères dits essentiels sont ceux primordiaux ou clés pour juger de la capacité technico-financière des candidats à exécuter les Prestations, objet de l'appel d'offres. Ceux-ci doivent être déterminés en fonction de la nature et de la consistance des prestations à réaliser.

Il convient de préciser formellement les modalités de validation d'un critère à partir du nombre de sous-critères à respecter.

Les critères essentiels à la qualification des prestataires porteront sur :

1. la présentation générale de l'offre ;
2. les références spécifiques du soumissionnaire dans la réalisation des prestations similaires ;
3. la conformité des offres par rapport au DAO;
4. la capacité technique à exécuter la mission;
5. la capacité financière du soumissionnaire;
6. les partenariats et conventions signés;
7. Autres avantages et facilités accordés.
8. Descriptif détaillé des garanties offertes
9. Modalités de mise en jeu de la garantie
10. Couverture des engagements réglementaires
11. Couverture de la marge de solvabilité
12. Cadence de règlement des sinistres dans la branche similaire
13. Traités de réassurance dans la branche similaire en cours de validité
14. Facilités accordés

16. Attribution

Le Maître d'Ouvrage attribuera la lettre commande au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre aura été évaluée suivant la moins disant par combinaison des critères techniques financiers.

17. Nombre maximum de lots :

Sans objet

18. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant *quatre-vingt-dix (90) jours* à partir de la date limite initiale fixée pour la remise des offres.

19. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès des Services du Conseil Régional de l'Extrême-Nord (Secrétariat Général) à Maroua ; au quartier Djarengol-Pitoaré Tél :222 29 01 50/ 222 29 01 51 ou en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>.

20. Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de tentative de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics(MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, l'ARMP au numéro Ou le MO au numéro Tél :222 29 01 50/ 222 29 01 51.

Maroua, le 26 MAI 2025

Le Président du Conseil Régional de l'Extrême-Nord

Maitre d'ouvrage

Ampliations:

- ✓ SG/CREN ;
- ✓ DRMINMAP/EN ;
- ✓ ARMP/EN (pour insertion au JDM) ;
- ✓ Pdt/CIPM-CREN ;
- ✓ Affichage ;
- ✓ Chrono/archives.



VERSION ANGLAISE

REPUBLICHE DU CAMEROUN
Paix – Travail – Patrie

REGION DE L'EXTREME-NORD

CONSEIL REGIONAL

SECRETARIAT GENERAL

3



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work – Fatherland

FAR NORTH REGION

REGIONAL COUNCIL

SECRETARIAT GENERAL

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

NO. 008 /ONIT/RC-FN/GS/ITB/2025 OF 26/05/2025, FOR THE SUBSCRIPTION OF AN INSURANCE POLICY OF FIVE (05) VEHICLES PICK-UP (LJ11PABD2RC012213, LJ11PABD1RC012204, LJ11PABDXRC012203, LJ11PABD7RC011008 AND LJ11PABD5RC011010) AND A MOTORCYCLE (LF3YK003PA000408), ON BEHALF OF THE REGIONAL COUNCIL OF FAR-NORTH, IN EMERGENCY PROCEDURE, EXERCISE 2025

Funding: Operating budget of the Regional Council of Extreme-Nord financial year 2025

Heading: 670 111

1. Subject of the invitation to tender

As part of the execution of the project aroused, the president of the Far North Regional Council, Contracting authority and contracting authority is launching an open national call for tenders for the subscription of an insurance policy of five (05) Pick-up vehicles (LJ11PABD2RC012213, LJ11PABD1RC012204, LJ11PABDXRC012203, LJ11PABD7RC011008 and LJ11PABD5RC011010) and a motorcycle (LF3YK003PA000408), on behalf of the Far North Regional Council, in emergency procedure.

2. Nature of services

The services to be performed left in a single batch. The consistency of these services is detailed in the terms of references of this National call for tenders open.

3. Tranches/Allotment

The services to be performed left in a single batch.

4. Estimated cost

The provisional cost of services is ten million (10,000,000) CFA francs.

5. Estimated Execution period

The coverage period is twelve (12) months and short from the date of notification of the order of service to start the services.

6. Participation and origin

Participation in this invitation to tender..... is open to insurance companies operating under Cameroonian law, and located in Cameroon. They must comply with conditions laid down by the regulations in force in member States of the Inter-African Conference on Insurance Markets (CIMA).

The management of the insurance policies (s) relating to this tender will be provided by _____ [to be specified].

7. Funding

The Management of the Insurance Policies (S) Relating to this Tender will be provided by _____ [to be specific].

The provisional cost of services is ten million (10,000,000) CFA francs, on the budget imputation line n ° 670 111.

8. Mode of submission

The mode of submission selected for this consultation is online.

9. Bid bond

Each tenderer must attach to her administrative documents, A bonding of submission established by an organization or a financial institution approved by the Minister in charge of finance to issue guarantees in the fields of public procurement and whose list appears in room 13 of the ONIT, whose amount amounts to **two hundred thousand (200 000) FCFA** and valid up to thirty (30) days beyond the initial deadline for validity of the offers. The absence of the submission bond issued by a first -rate bank or a first category financial body authorized by the Ministry responsible for finance to issue sureties within the framework of public procurement, will result in the pure and simple rejection of the offer. A bond of submission produced but having nothing to do with the consultation concerned is considered to be absent. The submission bond presented by a tenderer during the folding session of the folds is inadmissible.

10. Consultation of Tender File

Additional information can be obtained during working hours, auprès des Services du Conseil Régional de l'Extrême-Nord (Secrétariat Général) à Maroua

The hard copy of the tender file may be consulted free of charge during working hours in the services of the PO/DPO at Regional Council of the Far Nord (General Secretariat) in Maroua. Djarengol-Pitoaré district, Tel: 222 29 01 50/222 29 01 51.BP.500, www.CREN.cm or online on the Co -PAPS platform with <http://www.addresses.marches.CM> and <http://www.public bontracts.cm>

11. Acquisition of tender file

The acquisition of the purchase receipt of the ONIT can be obtained from the regional recipe for the payment of a non -refundable sum of **twenty thousand (20,000) CFA francs**.

However, Online submission is conditioned by the payment of the costs of purchasing the ONIT.

12. Submission of bids Each bid shall be drafted in English or French

Each offer is written in French or English.

“OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

NO. 008 /ONIT/RC-FN/GS/ITB/2025 OF 26/05/2025, FOR THE SUBSCRIPTION OF AN INSURANCE POLICY OF FIVE (05) VEHICLES PICK-UP (LJ11PABD2RC012213,LJ11PABD1RC012204,LJ11PABDXRC012203,LJ11PABD7RC011008 AND LJ11PABD5RC011010) AND A MOTORCYCLE (LF3YK003PA000408),ON BEHALF OF THE REGIONAL COUNCIL OF FAR-NORTH, IN EMERGENCY PROCEDURE, EXERCISE 2025.

Funding: Operating budget of the Regional Council of Extreme-Nord financial year 2025

Heading: 670 111

To open up only to the session of stripping "

For submission online, the bid must be submitted by the bidder on the COLEPS platform or any other official electronic means of communication to be specified by the Project Owner latest on [deadline for receipt of bids] at [time limit]. A back-up copy of the tender recorded on a USB key or CD/DVD must be sent in a sealed envelope with the clear and legible indication "back-up copy", in addition to the above mentioned indication, within the deadline set.

File size and format

For online submission, the maximum sizes of the documents that will transit on the platform and constitute the tenderer's offer are the following:

- 5 MB for the Administrative file;
- 15 MB for the Technical Offer;
- 5 MB for the Financial Offer. The following formats are accepted: • PDF format for text documents;
- JPEG for images.

The applicant shall use compression software to possibly reduce the size of the files to be transmitted.

13. Admissibility of bids

The administrative documents, the technical offer and the financial offer must be placed in separate envelopes and submitted in a sealed envelope the 25/06/2025 at 12.00 PM.

Any incomplete offer in accordance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. Especially the absence of a bid bond issued by a financial body or institution approved by the Minister in charge of Finance to issue bonds for public contracts or the non-respect of model documents of the Tender File shall lead automatically to the rejection of the bid without any other procedure. A bid bond submitted but not relating to the consultation concerned shall be considered as absent. A bid bond presented by a bidder during the bid opening session shall not be accepted.

14. Opening of bids

The opening of offers will be done in a time.

The opening of administrative documents, Technical offers and financial offers will take place Le 25/06/2025 to 1 p.m by the Internal Passement Commission of the Contracting Authority in the meeting room of the Far North Regional Council in Maroua,Djarengol-Pitoaré district,Tel: 222 29 01 50/222 29 01 51, Only tenderers can attend this opening session or be represented by a single person of their duly mandated choice even in the event of a business group.

Under pain of being rejected, the required administrative documents must be submitted in originals or copies certified by the issuing service or the relevant administrative authority, **in accordance with the provisions of the Special Regulations of the invitation to tender. They shall be no later than 3 (three) months old from the original deadline for the submission of tenders or must have been issued after the date of signature of the Tender Notice.**

In case of absence or non-conformity of a document in the administrative file during the opening of bids, after a 48(fortyeight) hours deadline granted by the Tenders Board, the file shall be rejected.

15. Evaluation criteria

15.1. The eliminatory criteria

The eliminatory criteria set the minimum conditions to be fulfilled to be admitted to the evaluation according to the essential criteria. They should not be noted. Failure to comply with these criteria leads to the rejection of the tenderer's offer.

These include:

- of the absence of the submission bond at the opening of the folds;
- Of non-production beyond the time of 48 hours after the opening of the folds,of a part of the administrative file deemed to be non -compliant or absent (except the bonding of submission).

- Of false declarations, fraudulent maneuvers or falsified pieces;
- of the absence of the declaration on the honor of non-abandonment of the markets in the last three years;
- of non-compliance with the file format of offers for online submissions;
- The absence of a quantified unit price in the financial offer;
- of the lack of approval;
- of a technical note below 15 out of 21 points required for technical offers;
- of the presence of financial information in the technical offer;
- of non-compliance with the mandatory official minimum rate (RC Automobile);
- of provisional or recovery of the tenderer by CIMA;
- of the non-compliance of the submission mode;
- of the absence of an element of the financial offer (submission, BPU, the DQE);
- of the absence of the dated and signed integrity charter.

15.2 Essential criteria

The so-called essential criteria are the fundamental or key ones that will help to measure the financial and the technical capacity of candidates to execute the services subject of the tender. They should be determined depending on the nature and the content of the services to be executed.

It is necessary to clearly specify the modalities for validating a criterion from the number of sub-criteria to be respected

The essential criteria for the qualification of providers will focus on:

1. General presentation of bid;
2. Bidder's specific References in the performance of similar services
3. Bids compliance with the Tender File;
4. Technical capacity to carry out the mission;
5. Bidder's financial capacity;
6. Signed partnerships and conventions ;
7. Other advantages and facilities granted;
8. Detailed description of guarantees offered
9. Modalities to use the guarantee;
10. Coverage of regulatory commitments;
11. Coverage of the solvency margin;
12. Claim payment pace in the similar branch
13. Valid reinsurance treaties in the similar branch;
14. Facilities granted.

16. Award of contract

The client will assign the letter to the tenderer who has presented an offer fulfilling the technical and financial qualification criteria required and whose offer will have been evaluated according to the least saying by combination of the technical financial criteria.)

17. Maximum number of lots:

Without object.

18. Duration of validity of bids

The tenderers remain engaged by their offer for ninety (90) days from the initial deadline fixed for the submission of tenders.

19. Further information

Additional information can be obtained during working hours from the services of the Far North Regional Council (General Secretariat) in Maroua; In the Djarengol-Pitoaré district Tel: 222 29 01 50/222 29 01 51 or online on the Coleps platform with addresses or online on the COLEPS platform via <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>, or any other electronic communication means indicated by the Project Owner.

20. Fight against corruption and malpractices

For any denunciation of corruption attempt practices, facts or acts, please call the National Anti-Corruption Commission (NACC) on 1517, the Authority in charge of Public Contracts (MINMAP) (SMS or call) on (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48, the ARMP at or the PO/DPO at At the Tel number: 222 29 01 50/222 29 01 51.

Maroua: 26 MAI 2025

The President of the Far Nord Regional Council

Project Owner



KALBASSOU DANIEL

Copies:

- ✓ (MINMAP;
- ✓ ARMP(for publication and archiving)
- ✓ Project Owner or Delegated Project Owner concerned, if applicable;
- ✓ Chairperson of the TB concerned;
- ✓ Chairpersons of the CCCB, if applicable
- ✓ Posting.